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ZÁPISNICA 
zo zasadnutia Komisie školstva a kultúry  

Mestského zastupiteľstva v Komárne zo dňa 12. septembra 2023 
 
Prítomní: 
- členovia: Mgr. Szénássy Tímea, Mgr. Kopják Angelika, Mgr. Szabó Csilla, Ing. Vetter Ján, 

Grassl Ferdinand, PaedDr. Héder Ágnes, Vörös Mária 
- ospravedlnene sa  nezúčastnil  zasadnutia: Mgr. Laboda Róbert, Urbán Péter, PhD., 
- neospravedlnene sa nezúčastnil zasadnutia:  
- vedúci OŠSVKaŠ MsÚ: Mgr. Bajkai János 
- zapisovateľ: Mgr. Himpán Gabriel 
- hosť: Mgr. Gajdáč Ondrej – viceprimátor, PaedDr. Kováč Klaudia – riaditeľka ZŠ s VJM 

Eötvösa, Ing. Mgr. Zoltán Finta – riaditeľ ZŠ M.Jókaiho, PaedDr. Mária Pálinkáš – 
riaditeľka ZŠ s VJM práce, Mgr. Stanislav Jiríček – riaditeľ ZŠ rozmarínová, Mgr.art. 
Alexander Barkóci – riaditeľ ZUŠ 

 
Program:   A/ Otvorenie 

B/ Žiadosti a návrhy na úseku školstva  
C/ Žiadosti a návrhy na úseku kultúry 
D/ Rôzne 
D/ Záver 

 
 
A/ OTVORENIE 
 

Mgr. Szénássy Tímea, predsedníčka komisie privítala všetkých členov komisie a 
ostatných prítomných. Konštatovala, že je prítomná nadpolovičná väčšina členov komisie, 
a komisia je uznášania schopná. Ďalej konštatovala, že základné školy Eötvösa a M.Jókaiho 
majú nového riaditeľa (-ku) a zagratulovala riaditeľovi (-ke) za vymenovanie do funkcie. Uviedla, 
že bol rozposlaný materiál s názvom „Návrh zoznamu pamätihodnosti obce“, ktorú treba zaradiť 
do programu medzi D/Rôzne. 

Predsedníčka komisie dala hlasovať o schválení poradia programových bodov po 
doplnení. 

Komisia jednoznačne odsúhlasila poradie. Pomer hlasovania: 6 : 0 : 0 
  

  
 
 
 
B/ ŽIADOSTI A NÁVRHY NA ÚSEKU ŠKOLSTVA 
 
TE-281/2023 
Hodnotenie výsledku hospodárenia škôl a školských zariadení za 1. polrok 2023 
 
Mgr. Bajkai, vedúci OŠSVKaŠ predkladal materiál. Uviedol, že materiál obsahuje polročné 
výsledky hospodárenia škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Komárno 
za 1. polrok 2023. Ďalej uviedol, že materiál obsahuje sumarizačnú tabuľku plnenia rozpočtu za 
1. polrok 2023, ktorá tabuľka obsahuje aj mzdové náklady za mesiac jún ako aj neuhradené 
záväzky. Uviedol, že polročné výsledky jednotlivých škôl sú ešte pozitívne, prečerpanie je u ZŠ 
rozmarínovej 55% (škola v 1. polroku čerpala na havarijný stav) a u ZŠ J.A. Komenského 53% 
(škola neobdŕžala refundáciu z projektu za mesiace máj a jún). 
 
Komisia odporúčala schváliť všetky návrhy na uznesenie. 
Pomer hlasovania: 6 : 0 : 0 



TE-282/2023 
Návrh na zmenu rozpočtu školských zariadení na rok 2023 po prepočítaní údajov o počte 
žiakov k 15.9.2023 
 
Mgr. Bajkai, vedúci OŠSVKaŠ predkladal materiál. Uviedol, že materiál neobsahuje konkrétne 
čísla, údaje za jednotlivé školské zariadenia budú doplnené až po obdŕžaní výkazov od 
jednotlivých školských zariadení.  
 
Komisia odporúčala prejednať materiál na zasadnutí Rady pri MZ a MZ po doplnení údajov. 
Pomer hlasovania: 6 : 0 : 0 
 
 
 
TE-283/2023 
Žiadosti ZŠ v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Komárno o navýšenie dotácie na ŠKD a 
ŠJ na rok 2023 
 
Mgr. Bajkai, vedúci OŠSVKaŠ predkladal materiál. Uviedol, že základné školy v zriaďovateľskej 
pôsobnosti mesta Komárno žiadajú o navýšenie dotácie pre ŠKD a ŠJ na rok 2023 nakoľko 
finančné prostriedky na mzdové a prevádzkové náklady do konca roka nebudú postačujúce. 
Ďalej uviedol, že návrh rozpočtu školských zariadení na rok 2023 bol vypracovaný vo výške 
schváleného rozpočtu r. 2022 s tým, že zvýšenie tarifných platov pedagogických pracovníkov 
od 1.1.2023 o +10% a od 1.9.2023 o ďalších +12% ešte boli zapracované do rozpočtu 
školských zariadení na rok 2023. Konštatoval, že po kontrole rozpočtu jednotlivých školských 
zariadení mesto zistilo, že ŠKD vlastné príjmy vôbec nečerpajú (okrem ŠKD rozmarínovej – na 
havarijný stav 48%, a ŠKD M.Jókaiho – na vodné, stočné a stravné 1%), t.j. ŠKD v rozpočte 
majú rezervu. Ďalej konštatoval, že aktuálna finančná situácia mesta je obmedzená a po 
15.9.2023 aj tak budú zmeny v počte žiakov ŠKD preto MsÚ navrhuje aktuálnu situáciu riešiť 
z vlastných prostriedkov školských zariadení. Ďalej konštatoval, že v prípade normatívnej 
dotácie mesto ešte eviduje 100 tis. € rezervu, ktorá bude uvoľnená na nasledujúcom zasadnutí 
MZ. Zároveň poprosil riaditeľov ZŠ, aby v budúcnosti podrobnejšie rozpísali a odôvodnili svoje 
žiadosti. 
PaedDr. Pálinkáš, riaditeľka ZŠ s VJM práce konštatovala, že finančné prostriedky školy 
nečerpali bezdôvodne, boli vyzvaní na šetrenie, preto školy nečerpali doteraz vlastné príjmy. 
Ing. Mgr. Finta, riaditeľ ZŠ M.Jókaiho konštatoval, že mesto by malo určiť, aké ciele by chcelo 
s ŠKD dosiahnuť. Ďalej konštatoval, že problémom pri rozpisu rozpočtu v prípade ŠKD je aj to, 
že jediným kritériom je počet zapísaných detí a napr. vekovú štruktúru a kvalifikáciu 
zamestnancov, celodenný ŠKD, a iné ukazovatele pri rozpise rozpočtu mesto neakceptuje. 
Mgr. Gajdáč, viceprimátor mesta konštatoval, že rozpočet školstva na rok 2023 bol 
poddimenzovaný. Ďalej konštatoval, že nie náhodou boli školy upozornení, aby čerpali financie 
iba na tie najnutnejšie vecí a za dodržanie si zaslúžia pochvalu. Uviedol, že mesto muselo 
schváliť taký rozpočet na rok 2023, aký schválilo, a momentálne všetky oblasti rozpočtu sú 
v núdzi a mesto naozaj nemá v rozpočte voľné finančné prostriedky. 
 
Komisia odporúčala schváliť návrh na uznesenie. 
Pomer hlasovania: 5 : 0 : 2 
 
 
 
TE-284/2023 
Žiadosti ZŠ v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Komárno o schválenie spoluúčasti 
projektu na rekonštrukciu a modernizáciu základných škôl 
 
Mgr. Bajkai, vedúci OŠSVKaŠ predkladal materiál. Uviedol, že v auguste bola zverejnená nová 
výzva na ktorú reagovali štyria ZŠ. Ďalej uviedol že spoluúčasť mesta nežiadala ZŠ 



J.A.Komenského. ZŠ s VJM Eötvösa a ZŠ s VJM M.Jókaiho žiadajú spoluúčasť  vo výške 8% 
a projekt si predkladajú sami. ZŠ s VJM práce  tiež žiada spoluúčasť mesta a nakoľko ten 
projekt je najkomplexnejší ten podá mesto a nie ZŠ. Konštatoval, že max. na zasadnutie MZ 
treba upresniť a doplniť materiál s konkrétnymi číslami, rozpočtami, kalkuláciami, projektmi. 
Ďalej konštatoval, že súčasťou materiálu je žiadosť ZŠ M.Jókaiho (škola plánuje pokračovať 
vonkajšie zateplenie budovy a väčšie vnútorné práce – cca. 1 mil. €) a žiadosť ZŠ Eötvösa 
(odborné učebne, fotovoltaika – cca. 300 tis. €). Uviedol, že najväčšou podobnosťou spoluúčasť 
bude zaťažiť rozpočet mesta až v roku 2024. Ďalej uviedol, že aj Finančná komisia odporúča 
schváliť návrh na uznesenie. 
Mgr. Jiríček, riaditeľ ZŠ rozmarínová žiada preveriť, či je ešte možnosť žiadať od mesta 
prefinancovanie spoluúčasti projektu na rekonštrukciu a modernizáciu ZŠ, nakoľko na podanie 
projektu je už len mesiac. Uviedol, že ako riaditeľ školy už má nejakú predstavu, ale celkové 
náklady ešte nie sú vyčíslené. 
Mgr. Gajdáč, viceprimátor mesta konštatoval, že ak ide o ochranu a zvelaďovanie majetku 
mesta jednotlivé návrhy MZ posudzovalo vždy pozitívne. 
 
Komisia odporúčala schváliť návrhy na uznesenie. 
Pomer hlasovania: 7 : 0 : 0 
 
 
 
 
 
C/ ŽIADOSTI A NÁVRHY NA ÚSEKU KULTÚRY 
 
TE-285/2023 
Návrh na poskytnutie štipendia z účelového fondu z rozpočtu mesta Komárno na 
podporu talentov 
 
Mgr. Bajkai, vedúci OŠSVKaŠ predkladal materiál. Uviedol, že v zmysle VZN Mesta Komárno č. 
10/2020 o poskytovaní štipendia z účelového fondu mesta Komárno na podporu talentov termín 
na predloženie žiadostí bol do 30. júna 2023. Ďalej uviedol, že do tohto termínu podali žiadosť 4 
uchádzači na štipendium: Réka Bugár (športová činnosť), Alex Saleh Kirolus (vedecko-
technická činnosť), Dávid Hodek (športová činnosť), Ákos Táncos (športová činnosť). 
Konštatoval, že žiadosti tvoria prílohu tohto materiálu a uchádzači spĺňajú podmienky VZN 
Mesta Komárno č. 10/2020 o poskytovaní štipendia z účelového fondu mesta Komárno na 
podporu talentov. Ďalej konštatoval, že v Programovom rozpočte mesta Komárno na rok 2023 
zostatok finančných prostriedkov na štipendium je už len 1.004 €, v prípade schválenia 
štipendia pre 2 osoby bude potrebné navýšiť položku o 324 €.  
Mgr. Szénássy Tímea, predsedníčka komisie konštatovala, že v predchádzajúcom šk.roku 
mesto platilo štipendium iba pre jedného žiaka, nakoľko bol jediný uchádzač, kto žiadal 
o poskytnutie štipendia. Ďalej konštatovala, že štipendium sa poskytuje najviac dvom 
žiadateľom. 
Ing. Vetter, podpredseda komisie konštatoval, že komisia by mala vylúčiť iba tých žiadateľov, 
ktorý nespĺňajú podmienky VZN, a MZ by malo rozhodnúť o pridelení štipendia. 
 
Komisia odporúčala prejednať materiál na zasadnutí Rady pri MZ a MZ. 
Pomer hlasovania: 7 : 0 : 0 
 
 
 
 
 
 
 



D/ RÔZNE 
 
TE-286/2023 
Rozpočtové opatrenia podpísané primátorom mesta Komárno v roku 2023 
 
Mgr. Bajkai, vedúci OŠSVKaŠ predkladal materiál. Konštatoval, že ide o účelovo určené 
finančné prostriedky v roku 2023, ktorých na základe uznesenia MZ môže podpísať primátor 
mesta a úrad predkladá v pravidelných intervaloch na zasadnutie MZ. Ďalej uviedol, že materiál 
obsahuje rozpočtové opatrenia za obdobie jún – august 2023. 
 
Komisia odporúčala schváliť návrh na uznesenie. 
Pomer hlasovania: 7 : 0 : 0 
 
 
 
Návrh zoznamu pamätihodností mesta 
 
Mgr. Bajkai, vedúci OŠSVKaŠ predkladal materiál. Uviedol, že Ministerstvo dopravy SR  
zverejnilo výzvu na poskytnutie dotácie na obnovu budov, avšak znamená výhodu, ak mesto 
disponuje takým zoznamom, má väčšiu šancu na pridelenie finančných prostriedkov. Ďalej 
uviedol, že mesto predkladalo zoznam, avšak je možné doplniť, resp. skrátiť zoznam. 
 
Komisia odporúčala schváliť zoznam pamätihodností mesta. 
Pomer hlasovania: 7 : 0 : 0 
 
 
 
 
E/ ZÁVER 
 
Diskusia 

 
Predsedníčka komisie poďakovala prítomným za účasť a vyhlásila zasadnutie za 

ukončené. 
 
Zapísal: Mgr. Himpán 
V Komárne dňa 13.09.2023 
 
 

Mgr. Szénássy Tímea 
 predsedníčka komisie 


